
M eland kommune

Møteprotokoll
for

Formannskapet

Møtedato: 31.01.2018
Møtestad: Formannskapssalen
Møtetid: 09.30 - 14.50

Møtet vart styrt av ordførar Øyvind H. Oddekalv.

Medlemmene var innkalla i skriv dat. 23.01.18 og møtet var kunngjort i pressa 12.12.17.

Formannskapet var på synfaring i samband med Nordhordlandspakken.

I starten av møtet orienterte prosjektleiar Kjell Hagesæter og seksjonssjef Gunhild Va ngsnes om
Nordhordlandspakke n.

Formannskapet hadde pause frå kl. 12:45 - 12:55.

Silje Ingelin Sæterstøl hadde meldte forfall. Det lukkast ikkje å få inn vara på kort varsel .

Av 7 medlemmer var 6 til stades ved handsaming av sak 01 – 12 .

Møtedeltakarar Parti Rolle
Øyvind H. Oddekalv AP Ordførar
Nils Marton Aadland H Varaordførar
Anne Grete Eide AP Medlem
Sigmund Larsen FrP Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem

Forfall meldt frå følgjande medl. Parti
Silje Ingelin Sæterstøl V

Desse møtte frå administrasjonen: Rådmann Martin W. Kulild, personal - og organisasjonssjef
Kari Anne Iversen, sektorsjef teknisk Anny Bastesen og kommuneplanleggar Kristin Nåmdal.

Protokollførar: Randi Hilland

1. februar 2018
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ordførar

Randi Hilland
konsulent
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11/2018 Høyringsuttale, Byutredningen for Bergen 

12/2018 Ny aksjekapital Sambandet Vest AS 

  
  



 

01/2018: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
Ordførar opplyste om at det er sendt ut eit tilleggsskriv under referatsaker. I tillegg er det sendt ut ei 
ekstrasak. 
 
Marit Jøssang bad om at det vert sendt  melding på e-post når det er sendt ut tilleggsskriv.  
 
FS - 01/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Innkalling og sakliste med tilleggssak og merknad vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

02/2018: Godkjenning av møteprotokoll frå møte 29.11.17 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Møteprotokoll frå møte 29.11.17 vert godkjent. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 02/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Møteprotokoll frå møte 29.11.17 vert godkjent. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

03/2018: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meldingane vert tekne til orientering. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
Ordførar refererte skriv nr. 1. 
Administrativ uttale er sendt til KS pga at høyringsfristen var gått ut før formannskapet har møte. 
 
Sølvi Knudsen stilte spørsmål om skriv nr. 4. 
Ordførar svarte at Meland er ein nynorsk-kommune.  Det vart vedteke å sende skrivet til skulefagleg 
rådgjevar Reidun Johannessen. Skrivet vert og sendt som referatsak til Utval for levekår for drøfting 
om saka skal handsamast der. 
 
FS - 03/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 



 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

04/2018: Aktuelle saker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
Følgjande saker vart tekne opp: 
 
Ordførar: 

·  Sak om overfløyming av vatn i Holtermandsvegen.  
Sektorsjef teknisk Anny Bastesen sa dei hadde hyrt inn ein hydrolog som tilrådde høgare 
standard på vassgrøfta.  
Prosjektert ny løysing på overvatn. Har vore i kontakt med grunneigarane. 

·  Ordførar stilte spørsmål om ulovlege tiltak - korleis vert det handsama. 
Sektorsjef teknisk Anny Bastesen orienterte - må følgje opp med synfaring og sjekke i arkivet. 
Starte prosedyre iflg. lovverket. 

Sigmund Larsen: 
·  Ønskjer orientering om innfartsparkeringsplass nede ved Frekhaugkaien. 

Saka var opp i møtet i Utval for drift og utvikling. 
·  Kva skjer med lysprosjektet og arbeidet rundt Mjåtveittjødna. 

Avventer svar frå Fylkesmannen før ein kan setje i gang arbeidet. Har purra fleire gonger. 
Nils Marton Aadland: 

·  Tilsyn ved Nordhordland legevakt har avdekka alvorlege avvik. 
Ber om at formannskapet får ei stadfesting på at avvika er retta opp. 
Regionrådet må få ei orientering i neste møte. 

Sølvi Knudsen: 
·  I samband med arbeidet vedk. justering Ros analyse vart fare for fall av tre teke med i 

vurderinga. Spørsmålet er kva som vert gjort og kven sitt ansvar det er for å gjera ulike 
vegstrekk sikrare med omsyn til at tre fell ned vegen. 
Er det nok å sende ut melding på heimesida at grunneigarar må sage ned tre som står nærme 
vegen.  
Ønskjer svar på neste møte om kven som har ansvar. 

Marit Jøssang: 
·  Hadde det vore ein ide å ha eit utvida dialogmøte der barnehageeigarar/rådmann og 

politikarar tok del. 
Rådmann vil avvente med å ha eit slikt møte. 

Sølvi Knudsen: 
·  Naturleg at Utval for levekår får ei oversikt over situasjonen i barnehagane i Meland. 

Ordførar: 
·  Ikkje heilt avklart kor mykje kommunen får i overgangsstønad.  

Rådmann vil ta det med i neste økonomiske rapportering 
 
 
 
FS - 04/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 



 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

05/2018: Orientering av rådmannen 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
Det vart orientert om følgjande: 

·  Svært høgt sjukefråvære - 9,1 %. 
Har hatt sak oppe i AMU - skal arbeide vidare med saka. 
Skal sjekke om det er systematisk sjukefårvær. 

·  Har starta med leiarsamtalar - må vere førebudd på endringar. 
Toppleiargruppa utpeika i februar. 

·  Sett ned eit utval som skal sjå på offentleg pensjon. 
 
FS - 05/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

06/2018: Orientering om status Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
Det vart orientert om følgjande: 

·  Har hatt eit møte i januar. Nytt møte 5. februar. 
Skal starte opp arbeidet med lokaldemokrati. 
Invitert ulike parti for å sei litt om forventningar til lokaldemokratiet i Alver 
kommune 

 
FS - 06/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

07/2018: Kyrkje på Frekhaug, mogeleg intensjonsavtale om gjennomføring 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet godkjenner at Kyrkjeleg Fellesråd (Soknerådet) får tilbod om å overta 
prosjektansvaret for bygging av kyrkje på Frekhaug, i tråd med intensjonane i saksutgreiinga. Det 
endelege avtaleutkastet skal godkjennast av formannskapet. 

 



 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
Tilleggsframlegg frå FrP, H, KrF, SP: 
 
Tomt må kommunen framskaffa utanom ramma på kr 70 mill. 
 
Avrøysting: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsframlegg frå FrP, H, KrF; SP fekk 4 røyster for, (FrP, H, KrF, SP), 2 røyster mot, (AP), og er 
såleis vedteke. 
 
 
FS - 07/2018 VEDTAK: 
Formannskapet godkjenner at Kyrkjeleg Fellesråd (Soknerådet) får tilbod om å overta 
prosjektansvaret for bygging av kyrkje på Frekhaug, i tråd med intensjonane i saksutgreiinga. Det 
endelege avtaleutkastet skal godkjennast av formannskapet. 
Tomt må kommunen framskaffa utanom ramma på kr 70 mill. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

08/2018: Meland rådhus har blitt Miljøfyrtårn 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Formannskapet tek saka til orientering.» 
 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 08/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet tek saka til orientering. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

09/2018: Samarbeid mellom Meland kommune og AkvaTotal AS 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet tek saka til vitende. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 09/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet tek saka til vitende. 



 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

10/2018: Stadfesting av planprogram for rullering av kommuneplanen sin arealdel på 
deltema 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
I medhald av plan- og bygningslova §11-3, godkjenner kommunestyre planprogram for rullering av 
kommuneplanen sin arealdel på tema. 

 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 10/2018 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
I medhald av plan- og bygningslova §11-3, godkjenner kommunestyre planprogram for rullering av 
kommuneplanen sin arealdel på tema. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

11/2018: Høyringsuttale, Byutredningen for Bergen 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Formannskapet meiner at Byutredningen for Bergen må supplerast slik at det blir gjort greie for 
behovet for vesentleg styrka satsing på kollektivtilbodet i kommunane utanfor Bergen og på 
regionstamlinene inn til sentrum. 

 
31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 11/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet meiner at Byutredningen for Bergen må supplerast slik at det blir gjort greie for 
behovet for vesentleg styrka satsing på kollektivtilbodet i kommunane utanfor Bergen og på 
regionstamlinene inn til sentrum. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

12/2018: Ny aksjekapital Sambandet Vest AS 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommune betalar inn kr 53.074 i ny aksjekapital i Sambandet Vest (jfr. vedlagt 
protokoll). Midlane til dette vert henta frå disposisjonsfondet. 

 



 

31.01.2018 FORMANNSKAPET 
 
SIgmund Larsen har meldt seg ut av styret i Sambandet Vest AS, men hadde ikkje fått stadfesta at 
han var utmeldt. Ordførar opplyste at på ekstraordinær generalforsamling vart det gjort vedtak på at 
Sigmund Larsen ikkje lenger var styremedlem i selskapet.  
 
Han er såleis habil til å vere med å handsame saka. 
 
Framlegg til redaksjonell endring, og at saka ikkje skal handsamast i kommunestyret: 
 
Formannskapet godkjenner at det vert innbetalt ...... 
 
Dette framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
 
FS - 12/2018 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Formannskapet godkjenner at det vert innbetalt kr 53.074 i ny aksjekapital i Sambandet Vest (jfr. 
vedlagt protokoll).  
Midlane til dette vert henta frå disposisjonsfondet. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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